
Protokół Nr XXXIII/16
z  nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej

odbytej w dniu 13 grudnia 2016 r.

Przewodniczący Rady Miejskiej, Pan Artur Pokora o godz. 900 w sali konferencyjnej Ratusza, na
Placu Wolności  1 w Bystrzycy Kłodzkiej  na wniosek Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej  otworzył  obrady
trzydziestej trzeciej nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej VII kadencji.          
Powitał serdecznie wszystkich radnych, Burmistrza, zaproszonych gości.  

Zgodnie z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczyło 15 radnych, co wobec ustawowego
składu  rady wynoszącego  15  osób,  stanowi  kworum  pozwalające  na  podejmowanie  prawomocnych
uchwał. 

Lista obecności -   stanowi załącznik Nr 1

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  na  dzisiejszej  sesji  głosy  będą  liczone  przez  Leszka  Stróża
i zaproponował, aby funkcję sekretarza pełnił radny – Leszek Stróż.
W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący poddał pod głosowanie propozycję.

Za  wyborem  sekretarza  sesji  w  osobie  radnego  Leszka  Stróża  w  głosowaniu  wzięło  udział
15 radnych, za oddano 15 głosów, jednogłośnie.   
Przewodniczący Rady przypomniał również, że wnioski sekretarzowi sesji  zgłaszane powinny być na
piśmie. 

 Porządek obrad przedstawiał się następująco:
1.  Otwarcie obrad.
2. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały z dnia 15 lipca 2016 r. nr XXVI 11/236/16 w sprawie

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych
od  właścicieli  nieruchomości  i  zagospodarowania  tych  odpadów  w  zamian  za  uiszczoną  przez
właściciela opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.

3.  Zamknięcie obrad.   

Burmistrz -  zgłosiła  wniosek  aby do  porządku  obrad  dodać  projekt  uchwały  w sprawie powierzenia
Zakładowi Usług Komunalnych sp. z o. o. w Bystrzycy Kłodzkiej obowiązkowego zadania własnego Gminy
Bystrzyca Kłodzka, dotyczącego prowadzenia Punktu Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych.
Przewodniczący Rady  poddał wniosek Burmistrza pod głosowanie.
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym 14 głosami za, przy 1 wstrzymującym się  wniosek
przyjęła.
Przedmiotowy wniosek został dodany do porządku obrad w pkt 2.

  Ad 2.  Podjęcie uchwał w sprawach.
1/ Przewodniczący Rady - przedstawił projekt uchwały  o zmianie uchwały w sprawie szczegółowego
sposobu  i  zakresu  świadczenia  usług   w  zakresie  odbierania  odpadów komunalnych  od  właścicieli
nieruchomości  i  zagospodarowania  tych  odpadów,  w  zamian  za  uiszczoną  przez  właściciela
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.
Janusz Gałan –  poinformował,  że  Komisja  Budżetu  i  Finansów na posiedzeniu  w dniu  13 grudnia
2016  r.  zaopiniowała  pozytywnie projekt  uchwały  Rady  Miejskiej  o  zmianie  uchwały  w  sprawie
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług  w zakresie odbierania odpadów komunalnych od
właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. (12 za, przy 2 wstrzymujących się)
Dariusz Piotrowski  – powiedział, że nie wie, dlaczego Przewodniczący Rady nie chciał dać radnemu
głosu, gdyż radny w imieniu Prawa i Sprawiedliwości chciałby minutą ciszy uczcić pamięć wszystkich
ofiar stanu wojennego. 
Przewodniczący Rady – powiedział, że po sesji radni uczynią to.
Mieczysław Kamiński – powiedział, że wniosek radnego Piotrowskiego jest konkretny i radny poprosił
o przegłosowanie wniosku, albo uczczenie  pamięci wszystkich ofiar stanu wojennego minutą ciszy.

1



Burmistrz – powiedziała,  że przepis jest przepisem i nikt  poza wnioskodawcą czyli  Burmistrzem nie
może zmienić porządku obrad sesji nadzwyczajnej i zaproponowała uczczenie pamięci wszystkich ofiar
13 grudnia minutą ciszy.
Dariusz Piotrowski – powiedział, że ma pytanie do Prezesa ZUK czy terminu 3-dniowego  z § 5 pkt 1
projektu  uchwały  nie  można  wydłużyć  do  7  dni  roboczych,  aby  właściciele  nieruchomości  mogli
w  dłuższym  czasie  zgłaszać  przypadki  niewłaściwego  świadczenia  usług  przez  przedsiębiorcę
odbierającego odpady komunalne? Radny powiedział, że z § 4 regulaminu korzystania z PSZOK wynika,
że do PSZOK ZUK może przyjąć 10 sztuk zużytych opon rocznie od całej Gminy Bystrzyca Kłodzka.
Radny  zaproponował  zapis  indywidualnie,  aby  doprecyzować  zapis  regulaminu  i  powiedział,  że  ta
sytuacja dotyczy także innych punktów, jak odpady wielkogabarytowe, gdyż z zapisu min. wynika, że
ZUK może  przyjąć  tego typu  odpadów na  PSZOK tylko  350  kg  na  rok  od  całej  gminy.  Zapis  §  4
regulaminu zdaniem radnego jest zbyt ogólny.
Kazimierz Sołotwiński – powiedział, że ZUK nie jest uchwałodawcą tego projektu, ale taki sam zapis
był  w poprzedniej  uchwale  i  funkcjonował.  Zdaniem Prezesa termin  3 dni  roboczych  na zgłoszenie
przypadków niewłaściwego świadczenia usług przez przedsiębiorcę jest wystarczający, gdyż na bieżąco
jest wszystko wyjaśniane.
Burmistrz – powiedziała, że taki zapis jest na korzyść mieszkańców gminy, gdyż nikt nie chce czekać
7 dni, aby firma odebrała mu odpady, skoro z jakichś powodów tego nie uczyniła. Im krótszy czas tym
lepiej.
Kazimierz Sołotwiński – powiedział, że zapisy regulaminu dotyczą wyłącznie mieszkańców, rodzin i nie
widzi potrzeby uściślania regulaminu.
Dariusz Piotrowski  – powiedział,  że jego zdaniem zapisy regulaminu są zbyt  ogólne i  obawia  się,
że ktoś może to zausterkować.  Radny zapytał  Prezesa ZUK co z odpadami od osób prowadzących
działalność gospodarczą i rolniczą.
Kazimierz Sołotwiński – powiedział, że skoro kogoś stać na kupno sprzętu, który ma opony potężne to
będzie  go  również  stać  na  utylizację  we  własnym  zakresie.  Jeżeli  firma  budowlana  robi  remonty
w  mieszkaniach  prywatnych  to  przywozi  do  PSZOK,  jeżeli  prowadzi  rozbiórkę  budynku  to  koszty
rozbiórki ma ujęte w kosztorysie a utylizację gruzu i innych materiałów z budowy musi przeprowadzić
zgodnie z przepisami prawa.
Dariusz Piotrowski – zapytał, czy firma przywozi na PSZOK i płaci za odpady?
Kazimierz Sołotwiński – powiedział, że od firmy gruz jest odbierany za opłatą i dalej sprzedawany lub
we własnym zakresie zagospodarowywany, ale poza tym PSZOK nie przyjmuje żadnych odpadów od
firm poprodukcyjnych.
Mieczysław Kamiński  – powiedział,  że to co mówi  radny Piotrowski  jest  bardzo ważne,  gdyż  Pan
redaktor jest na sali a później opublikuje regulamin w gazecie i tam powinna znaleźć się informacja co
z odpadami,  których  nie  przyjmuje  PSZOK nieodpłatnie  w ramach umowy.  Powinna  być  informacja
o odpłatności za odpady gospodarcze czy rolnicze, czy informacja dotycząca takich ilości odpadów które
przekraczają zawarte w regulaminie normy, a także wykaz odpadów, które przyjmuje się po zgłoszeniu
i wreszcie wykaz odpadów, których się nie przyjmuje w ogóle na PSZOK. 
Kazimierz Sołotwiński – powiedział, że uchwała o  PSZOK nie będzie regulowała, co przedsiębiorca
ma zrobić ze swoimi odpadami. Na PSZOK będą przyjmowane odpady powstające w gospodarstwach
domowych. 
Burmistrz – powiedziała, że Prezes ZUK na Komisji Budżetu i Finansów mówił, że inne odpady, które
nie  są  przyjmowane na PSZOK są odbierane  przez  inne wyspecjalizowane firmy.  Azbest  musi  być
składowany na wysypisku,  które spełnia wymogi ustawowe, nie może to być inne wysypisko.  Gmina
może wpisać,  że przyjmuje  wszystkie  odpady,  ale należy pamiętać,  że to wiąże się z  dodatkowymi
wydatkami. 
Burmistrz – powiedziała, że radnemu Kamińskiemu chodzi o to, żeby gmina bardzo dużo pieniędzy
wydała na utylizację odpadów a następnie podniosła mieszkańcom stawkę za odpady komunalne.
Mieczysław  Kamiński  –  powiedział,  że  mieszkańcy  powinni  wiedzieć  jakie  inne  odpady  przyjmuje
PSZOK i  na  jakich  zasadach,  a  jakich  odpadów w ogóle  nie  przyjmuje.  Takie  rzeczy powinny  być
uregulowane  zdaniem  radnego  w  zarządzeniu  Prezesa  ZUK  lub  innym  dokumencie,  aby  każdy
mieszkaniec mógł się zapoznać wcześniej z taką informacją.
Kazimierz Sołotwiński – powiedział,  że odpady z działalności gospodarczej nie są przyjmowane na
PSZOK-u.
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Burmistrz – powiedziała, że z troski o mieszkańców nie może pozwolić na zapis, że będą przyjmowane
wszystkie inne odpady, gdyż gmina miałaby dosyć duże koszty wywozu i utylizacji tych innych odpadów
a to wiązałoby się z podniesieniem stawki za wywóz nieczystości dla wszystkich mieszkańców gminy. 
Burmistrz – powiedziała, że nie chce by mieszkańcy gminy Bystrzyca Kłodzka płacili wysoką stawkę za
wywóz śmieci.
Kazimierz Sołotwiński – powiedział,  że po wprowadzeniu programu 500+ gwałtownie  wzrosła ilość
odpadów.
Dariusz Piotrowski –  powiedział, że zgadza się z radnym Kamińskim, że gmina nie ma dopłacać do
działalności  gospodarczej,  tylko  chodzi  o  pełną  informację  dla  mieszkańców.  Radny  uważa,  że
mieszkaniec ma wiedzieć co z danym produktem ma zrobić, tak by niepotrzebnie nie jeździć na PSZOK,
a dowiedzieć się z informacji, że jeżeli pojemników ma więcej to powinien je sam zutylizować. Radny
zapytał o brzmienie § 3 pkt 5, z którego wynika, że skoro mieszkaniec przywiezie 1 odpad większym
autem  niż  3,5  tony  to  nie  zostanie  on  przyjęty?  Zdaniem  radnego  ten  zapis  jest  bardzo  dziwny
i niekoniecznie potrzebny.
Kazimierz Sołotwiński  – powiedział,  że taki  zapis  jest  potrzebny,  gdyż  do małego samochodu nie
zmieści się więcej niż 350 kg odpadów a odpady mają być wyłącznie z gospodarstw domowych. Mały
pojazd wymusza odpowiednią ilość odpadów.
Mieczysław Kamiński – powiedział, że trzeba poprawić w projekcie zapis, że przyjmuje się na PSZOK
10 szt. opon na rok.
Burmistrz – odpowiedziała,  że zapis jest prawidłowy i nie trzeba go poprawiać, gdyż regulamin jest
załącznikiem do uchwały  z  lipca  2016 r.,  z  której  wyraźnie  wszystko  wynika.  Wszystkie  dokumenty
należy rozpatrywać kompleksowo a nie wybiórczo.

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                    
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 13 głosami za, przy 2 wstrzymujących się podjęła:

Uchwałę Nr XXXIII/270/16
o zmianie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług  

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania
tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie

odpadami komunalnymi

2/  Przewodniczący  Rady  -  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  powierzenia  Zakładowi  Usług
Komunalnych sp.  z  o.  o.  w Bystrzycy Kłodzkiej  obowiązkowego zadania własnego Gminy Bystrzyca
Kłodzka, dotyczącego prowadzenia Punktu Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych.
Janusz Gałan –  poinformował,  że  Komisja  Budżetu  i  Finansów na posiedzeniu  w dniu  13 grudnia
2016 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie powierzenia Zakładowi Usług
Komunalnych  sp.  z  o.o.  w  Bystrzycy  Kłodzkiej  obowiązkowego  zadania  własnego  Gminy Bystrzyca
Kłodzka,  dotyczącego prowadzenia Punktu Selektywnego Zbierania  Odpadów Komunalnych. (12 za,
przy 2 wstrzymujących się)
Dariusz Piotrowski – zapytał Prezesa ZUK, jak prowadzenie przez ZUK Punktu Selektywnego Zbierania
Odpadów  Komunalnych  przełoży  się  na  późniejsze  ceny  odpadów?  Radny  powiedział,  że  jak  pamięta
mieszkańcy Osiedla protestowali przeciwko stawkom 15 zł i 20 zł.
Kazimierz  Sołotwiński  – powiedział,  że  trudno  jest  powiedzieć,  jak  to  będzie  później,  gdyż  już
wiadomo, że rząd zamierza podnieść opłatę marszałkowską o 100 % tj. ze 130 zł na 270 zł a to może
oznaczać, że nieczystości segregowane zamiast 15 zł będą kosztowały 25 zł na osobę. Prowadzenie
PSZOK to koszt rzędu 100 tys. zł rocznie, w tym pracownicy, sprzęt, amortyzacja i zysk 3,8%.
Burmistrz – powiedziała, że radny Piotrowski musi wziąć pod uwagę informację przedstawioną dzisiaj,
że liczba wytwarzanych odpadów na mieszkańca wzrosła a to znaczy, że będą dodatkowe transporty
i w związku z tym dodatkowe koszty dla gminy za składowanie większej ilości odpadów na wysypisku.
Dariusz  Piotrowski  –  powiedział,  że  ta  opłata  związana  jest  z  realizacją  programu 500+  a  gmina
dostała też większe podatki. Radny przypomniał Prezesowi ZUK o uszczelnieniu systemu, by dochody
dla  gminy  były  większe.  Mniejsza  liczba  przedsiębiorców może  zdaniem  radnego  wynikać  z  liczby
zlikwidowanych działalności gospodarczych przez przedsiębiorców.
Burmistrz  – powiedziała,  że  gmina  nie  dostała  więcej  podatków  w  związku  z  programem  500+.
W przyszłym roku jest propozycja, że gmina z tego tytułu dostanie większe wpływy, ale czy tak się stanie
nie wiadomo. Program 500+ nie jest opodatkowany i gmina nie czerpie z tego tytułu żadnych pożytków.
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Kazimierz Sołotwiński – powiedział, że w związku z ustawą ZUK nie ma żadnych narzędzi, by móc
uszczelnić system.
Dariusz Krzemiński – powiedział, że wiele osób ma piece węglowe i płacą stawkę 20 zł od osoby a co
robią z taką ilością popiołu, gdzie ją wynoszą. Zdaniem radnego idzie wyliczyć, kto jakie ogrzewanie ma
i warto tą wiedzę wykorzystać a najlepiej  wypośrodkować stawkę by wszyscy płacili  po 18 zł  -19 zł
i problem sam się rozwiąże. 
Mieczysław Kamiński – powiedział, że jak gospodarka śmieciowa stała się zadaniem własnym gminy to
był  zorganizowany  przetarg  a  teraz  jedną  uchwałą  gmina  powierza  PSZOK  ZUK-owi  na  10  lat,
a  faktyczne  warunki  jak będzie  funkcjonował  PSZOK Burmistrz  określi  umową.  Radny chciałby  aby
projekt umowy został przedstawiony radnym na komisji, aby znali warunki na jakich będzie funkcjonował
PSZOK w Bystrzycy Kłodzkiej  na okres 10 lat  tj.  od 01 lipca 2017 roku do 30 czerwca 2021 roku.
Zdaniem radnego Rada Miejska nie będzie miała na to żadnego wpływu. Radny prosił, by ta umowa była
zaopiniowana  przez  właściwą  komisję.  Radny  powiedział,  że  posiada  wszystkie  umowy,  które  ZUK
zawarł z gminą i zdaniem radnego warto by było taką umowę mieć również.
Kazimierz Sołotwiński – powiedział, że wprawdzie umowa jest zawarta na okres 10 lat, ale każda ze
stron  może  ją  rozwiązać  za  3  miesięcznym  wypowiedzeniem.  Umowa  powinna  być  korzystana  dla
dwóch stron zarówno dla gminy jak i dla ZUK.
Dariusz  Piotrowski  –  powiedział,  że  podsumowując  gmina  ceduje  zbieranie  odpadów  na  ZUK
a z  drugiej  strony  ZUK nie  będzie  miał  konkurencji  poprzez  przetarg.  Radny  powiedział,  że  tak  to
rozumie.
Kazimierz Sołotwiński  – powiedział,  że radny źle to rozumie,  gdyż gmina ceduje na ZUK zadanie
własne jakim jest PSZOK, wynika to wprost z ustawy, że gmina musi zorganizować jeden PSZOK na
swoim  terenie,  gdyż  każdy  z  mieszkańców  musi  mieć  do  niego  łatwy  dostęp  a  PSZOK  ma  mieć
odpowiednie parametry tj. zadaszenie, utwardzenie, odprowadzenie wód odpowiednie.

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                    
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 13 głosami za, przy 2 wstrzymujących się podjęła:

Uchwałę Nr XXXIII/271/16
w sprawie powierzenia Zakładowi Usług Komunalnych sp. z o. o. w Bystrzycy Kłodzkiej

obowiązkowego zadania własnego Gminy Bystrzyca Kłodzka, dotyczącego prowadzenia Punktu
Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych

Ad. 3. Zamknięcie obrad.   
Wobec wyczerpania porządku obrad i braku uwag złożonych na piśmie sekretarzowi – Przewodniczący
podziękował sekretarzowi sesji za pełnienie obowiązku oraz radnym za czynny udział i zamknął obrady
trzydziestej trzeciej nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej VII kadencji w Bystrzycy Kłodzkiej o godz. 9.35..
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